
Vandråd Nordfyn 

Referat af bestyrelsesmøde d. 02/09-2024 afholdt hos Jørgen Munkegaard 

Middelfartvej 88 5400 Bogense. 

Tilstedeværende: 

Jørgen Munkegaard, Søren Vindfeld Nielsen, Stine Nielsen, Henrik Uhd 

Markussen og Carsten Anicka.  

 

Dagsorden: 

1.  Referat fra sidste møde d. 01/07-2024 blev kort drøftet, der var ingen kom- 

     mentarer. 

2.  Siden sidst, en kort gennemgang af hvad der havde rørt sig siden sidste  

     møde. Det var ikke det store sikkert grundet sommerferien, men Odense 

     Vandselskab havde udskiftet 450.000 målere. 

3.  Økonomi. Stine Nielsen kunne fortælle, at den var status quo Kr. 70.352,23 

4.  Regulativ i relation til ændrede muligheder for afbrydelse af vandforsyning  

     forbruger, placering af forbrugsmålere m.m.  

Info til emnet 

https://danskevv.dk/viden/administration-og-oekonomi/vedtaegter-og-

regulativ/vandforsyning-ny-naevnspraksis-for-  

https://mfkn.naevneneshus.dk/afgoerelse/1bd93ea7-fb55-403d-b349-

a1284d79b566?highlight=21%2F01106 

     (Der var stor forskel på, hvordan det enkelte vandselskab opfattede det 

     ovenstående regulativ, vi afventer nyt regulativ fra Nordfyns Kommune.) 

Der var stor forskel på, hvordan det enkelte vandselskab opfattede                                                                

ovenstående domsafgørelse. Danske vandværker udarbejder ny       

branchevejledning, og vi tilretter Vandråd Nordfyns regulativ når ny 

Branchevejledning foreligger. 

5.  Hjemmesiden info om opbevaring af drikkevand m.m. 

     Drikkevand skal opbevares mørkt i beholdere godkendt til fødevarer og  

     anbefales udskiftet hvert ½ år. 

     BNBO. Mange vandværker er ikke klar vedr. borenære beskyttelses- 

https://danskevv.dk/viden/administration-og-oekonomi/vedtaegter-og-regulativ/vandforsyning-ny-naevnspraksis-for-
https://danskevv.dk/viden/administration-og-oekonomi/vedtaegter-og-regulativ/vandforsyning-ny-naevnspraksis-for-
https://mfkn.naevneneshus.dk/afgoerelse/1bd93ea7-fb55-403d-b349-a1284d79b566?highlight=21%2F01106
https://mfkn.naevneneshus.dk/afgoerelse/1bd93ea7-fb55-403d-b349-a1284d79b566?highlight=21%2F01106


     områder. Det blev drøftet, at lægge information om indgåelse af frivillige  

     BNBO aftaler på Vandråd Nordfyn`s hjemmeside. 

     IT- sikkerhed blev drøftet. 

     Vandanalysen på hjemmesiden bør opdateres. 

6.  Ledningsbrud – skal vandrådet gøre noget aktivt for at hjælpe  

      medlemmerne? 

      Der var enighed om ikke at foretage sig mere vedr. dette emne. 

7.   Under sidste bestyrelsesmøde talte de enkelte bestyrelsesmedlemmer  

      om at få input med til næste møde fra deres respektive bestyrelser.  

      Morud Vandværk havde emnet Fælles indkøb med, men det stod hurtigt  

      klart, at det er et stort arbejde, at overholde fælles indkøb. 

      De enkelte vandværker anvender oftest lokale firmaer, med nært  

      kendskab til forholdene, og folk der ikke skal sættes ind i de enkelte  

      opgaver, lige som de kender reglerne for at begå sig på et vandværk og  

      ved boringerne.  

8.   Aktiviteter frem til næste repræsentantskabsmøde.   

      Det blev besluttet, at afholde en temaaften d. 20 november 2024 om 

      solceller. Jørgen Munkegaard tager kontakt til mulige foredragsholdere.  

       Hvad gør vandværket under et strømsvigt? Indkøb eller leje af en nød-  

      generator? hvordan har det det enkelte vandværk tænkt sig at klare sådan 

      en situation? 

9.   Evt. Der var ingen emner. 

10. Næste bestyrelsesmøde afholdes d. 23/01-2025 hos Jørgen Munkegaard  

      Middelfartvej 88  

      5400 Bogense.   

 

Referent: 



Carsten Anicka  

 

     

 


